
Protokoll från gemensamt mötet mellan Kimitoöns råd för äldre och personer 

med funktionsnedsättning samt äldrerådet och rådet för personer med 

funktionsnedsättning i Pargas 

Tid:  28.11.2023 kl. 13-14.50 

Plats:  Hotel Pargas, Strandvägen 1 

Närvarande: 

Inbjudna från rådet för äldre och personer med funktionsnedsättning i Kimitoön: 

Edmark Ghita  ordförande 
Antikainen Esko ledamot 
Forne Ingmar  ledamot 
Johansson Ben ledamot 
Raita Janina  ledamot 

 

Inbjudna från rådet för personer med funktionsnedsättning i Pargas 

Bäckström Nina ordförnde  kl. 13-14 
Alstrand Ulla  ledamot 
Andersson Christian vice ordförande kl. 13-14 
Lehtilä Elina  ledamot  kl. 13-14.30 
Lindman-Korpi Regina ledamot 
Nordström Mats ledamot 
Stolzmann Marianna ledamot  kl. 13-14 

extra: 
Helin Robert  Mats Nordströms handledare 
Sandberg Emilia Marianna Stolzmanns assistent 

 

Äldrerådet i Pargas 

Nyberg Widar  ordförande 
Björklund Inger ledamot 
Ginman Leif  ledamot 
Jansson Marita ledamot 
Karlsson Inger  ledamot  kl. 13-14.32 
Kronqvist-Sundström Clara ledamot 
Lindqvist Yngve ledamot 
Planting Ann  ledamot 
Salonen Markku vice ordförande 
Åkerfelt Bertil  ledamot 
 
Knuts Åsa  sekreterare 

Gäst 

Ulrika S Lundberg Varhas serviceområdeschef via Teams kl.14-14.40 



 

Det gemensamma mötestillfället börjar med lunch i Hotel Kalkstrands restaurang Hunger &Törst  
kl. 12. Därefter det egentliga sammanträdet i restaurangens kabinett kl. 13 
 

1. Öppnande av mötet. 

Äldrerådets ordförande Widar Nyberg öppnade mötet. 

 

2. Mötets laglighet och sammankallande. 

Mötet förklarades lagligt sammankallat. 

 

3. Utdelning av tillgänglighetsgärningspriset 2023. 

Rådet för personer med funktionsnedsättning beslöt på sitt senaste möte tilldela årets 

tillgänglighetsgärningspris till K-market Korpo Handel. Köpman Christian Eklund mottog 

priset. Motiveringen för priset är att Korpo Handel har på olika sätt utvecklat tillgängligheten 

i sin affär. Reporter Malin Johansson skriver en artikel i Pargas Kungörelser och Åbo Under-

rättelser om detta. 

 

4. Presentation av råden. 

En presentationsrunda av ledamöterna hölls. 

 

5. Övriga ärenden 

• Rådens ordförande presenterade kort med vilka frågor de olika råden jobbar med. 

• Kan konstateras att vad som gäller motionsverksamhet är Kimitoön långt före Pargas. 

• Problem med att få skrivelser igenom. Ibland kan det ta flera månader innan de 

behandlas ibland kortare tid. Konstaterades att snabbast fås svar om man 

personligen tar kontakt med tjänstemän vilka skrivelsen angår. 

• Jobbas med att få råden mer synliga. 

 

Varhas äldrerådsmöten: 

• Alla protokoll endast på finska trots många påpekanden om svenskspråkiga 
protokoll. 

• För få möten med för mycket innehåll och för lite diskussioner.  

• Föredragningslistan kommer för sent, endast två dagar före mötet. 

• Man har på förhand möjlighet att meddela ifall man vill att något lokalt ärende 
skall tas upp på mötet. 
 

 

6. Serviceområdeschef Ulrika Lundberg, aktuell information 

Servicechefen hade tyvärr förhinder att delta personligen utan kontakten hölls via Teams. 

• Varhas servicestrategi är klar. 

• Äldreomsorgens servicenät och budgetering är under arbete.  

• De interna processerna tar mycket tid dvs man försöker få alla direktiv att fungera på 

samma sätt för alla. 

• En ny serviceform, en rehabiliteringsverksamhet håller på att byggas upp. 

 



• För tillfället arbetas det mycket med Kimitoöns nya boende. Tidtabellen är ännu 

öppen.  Ulrika Lundberg besöker Kimitoön 4.12. 

 

• Den digitala hemvården på distans (etähoiva) finns redan i Åbo och Reso och nu 

kommer man även i Pargas och i Kimitoön att ta i bruk denna serviceform. Varha 

äger utrustningen men tiden som används för klienten faktureras. Den digitala 

hemvården går via en surfplatta och denna service utgör endast ett komplement till 

vården i hemmet. Hembesök görs också till dem som har digital hemservice. Den 

digitala hemservicen erbjuds endast nya klienter. 

 

• Övervakningsbesök. Besöken görs oftast i samband med att ett extra alarm från en 

klient har inkommit. Då kollar personalen att allt där hemma är ok. Övervaknings-

besöken kommer ännu att utvecklas. 

 

• För tillfället försöker man överallt öka gemenskapsboendet. Gemenskapsboendet 

påminner om de gamla serviceboendet men det som skiljer dem åt är att det inte 

nödvändigtvis finns personal hela dygnet utan i stället för personal använder 

klienterna sig av alarm. I boendet erbjuds någon form av samverkan varje dag t.ex 

kontakter, sysselsättning och olika former av rehabilitering med avsikt att öka 

samhörigheten och tryggheten. 

 

• I Kimitoön och i Pargas finns det 11 institutionsplatser kvar. Vartefter platserna blir 

lediga omvandlas de till dygnetruntvårdplatser. Personaldimensionen är lika inom 

institutions- och dygnetruntvården. 

 

 

  Mötet avslutades kl. 14.50 

 

 enligt uppdrag, 
 Åsa Knuts 
 sekreterare i äldrerådet och rådet för personer med funktionsnedsättning 

 

 
 

 

 

 


